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          ROMÂNIA  

JUDEŢUL HUNEDOARA 

MUNICIPIUL ORĂŞTIE 

CONSILIUL LOCAL 

 

 

PROCES VERBAL 

 

 

 Încheiat astăzi, 19 septembrie 2024 cu ocazia ședinței extraordinare convocată 

de îndată a Consiliului local al municipiului Orăștie. 

 Convocarea Consiliului local s-a făcut cu o zi înainte de data stabilită.  

 Ședința Consiliului local se desfășoară prin mijloace electronice, printr-o 

platformă online de videoconferință, iar la apelul nominal al președintelui de ședință 

sunt prezenți 18 din cei 19 consilieri locali în funcție. Lipsește dna consilier local 

Ardelean Dana Alina.      

 La ședință participă viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian, secretar general Călin 

Costoiu și funcționari publici din cadrul aparatului de specialitate al Primarului. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, procesul verbal al ședinței 

ordinare din data de 29 august 2024 a fost pus la dispoziția consilierilor locali și 

întreabă dacă există obiecții cu privire la acesta. 

  Întrucât nu există obiecții, președintele de ședință supune la vot procesul verbal 

care este aprobat cu unanimitate de voturi. 

 Președintele de ședință, dl consilier local Bota Adrian prezintă următorul proiect 

al ordinii de zi :   

 1.Proiect de hotărâre privind modificarea Anexelor nr.1 și 2 la HCL                   

nr.163/2024 referitoare la aprobarea reorganizării Aparatului de specialitate al 

Primarului Municipiului Orăștie și ale serviciilor subordonate Consiliului Local al 

Municipiului Orăștie, a Organigramei și a Statului de funcții. 

 2.Proiect de hotărâre privind solicitarea convocării Adunării Generale a 

Acționarilor la SC Activitatea Goscom SA Orăștie.  

 3.Proiect de hotărâre privind amplasarea unor corturi pe raza municipiului 

Orăștie de către Partidul Social Democrat, Uniunea Salvați România și Alianța pentru 

Unirea Românilor în vederea strângerii de semnături pentru depunerea candidaturilor 

la alegerile prezidențiale și parlamentare din anul 2024. 

 Proiectul ordinii de zi este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 La primul punct al ordinii de zi sunt prezentate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind modificarea Anexelor nr.1 și 2 la HCL nr.163/2024 referitoare la 

aprobarea reorganizării Aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Orăștie 

și ale serviciilor subordonate Consiliului Local al Municipiului Orăștie, a 

Organigramei și a Statului de funcții. 

 Dl consilier Terchet Narcis dă citire raportului întocmit de Direcția 

Administrație Publică Locala. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 

administrație locală, juridică și de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 
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 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.216/2024 privind modificarea Anexelor nr.1 și 2 la 

HCL nr.163/2024 referitoare la aprobarea reorganizării Aparatului de specialitate al 

Primarului Municipiului Orăștie și ale serviciilor subordonate Consiliului Local al 

Municipiului Orăștie, a Organigramei și a Statului de funcții. 

 La punctul al doilea al ordinii de zi sunt arătate motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind solicitarea convocării Adunării Generale a Acționarilor la                

SC Activitatea Goscom SA Orăștie. 

 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția 

Administrație Publică Locală. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia dă citire raportului de avizare al 

comisiei pentru administrație locala, juridică și de disciplină.  

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 

hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.217/2024 privind solicitarea convocării Adunării 

Generale a Acționarilor la SC Activitatea Goscom SA Orăștie. 

 La ultimul punct al ordinii de zi sunt expuse motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind amplasarea unor corturi pe raza municipiului Orăștie de către 

Partidul Social Democrat, Uniunea Salvați România și Alianța pentru Unirea 

Românilor în vederea strângerii de semnături pentru depunerea candidaturilor la 

alegerile prezidențiale și parlamentare din anul 2024. 

 Dl inspector Simedru Nicolae prezintă raportul întocmit de Direcția Arhitect-

șef. 

 Dl consilier local Petre Radu Onuț arată că, în comisia pentru urbanism şi 

amenajarea teritoriului, protecție mediu şi turism, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 

 Dl consilier local Bulz Dionisie propune modificarea articolului 3 al proiectului 

de hotărâre, astfel :  „Aprobă amplasarea a două corturi cu dimensiunea de 2,5 m x 

2,5 m de către Alianța pentru Unirea Românilor – Filiala Orăștie în Piața Victoriei și 

în str.Eroilor, zona Magazinului „La Doi Pași” pentru o perioadă de maxim 23 zile 

începând cu data de 23 septembrie 2024 în vederea strângerii de semnături aferente 

alegerilor parlamentare și prezidențiale”. De asemenea, propune modificarea 

articolului 4 al proiectului de hotărâre, care va avea următorul : „Taxa percepută 

pentru corturile amplasate și menționate la art.1-3 va fi de 5,51 lei/mp/zi în funcție de 

dimensiunea fiecărui cort, precum și în funcție de numărul de zile în care va fi 

amplasat”. Totodată, arată că, din câte a înțeles s-a modificat data de depunere a 

semnăturilor de către Biroul Electoral Central și nu mai avem ce face 23 de zile 

începând din data de 23 septembrie, fiindcă termenul de depunere a semnăturilor este 

sfârșitul lunii septembrie, dar dacă proiectul de hotărâre va fi aprobat în forma inițială 

atunci s-ar putea ca Primăria să ne solicite să plătim pentru 23 de zile, lucru care nu 

este corect. Cu privire la dimensiunea corturilor de 4m x 4m a fost pusă în ideea că se 

va respecta procedura și că va fi altfel, noi am cerut în data de 20.06.2024, acum 

suntem în luna septembrie și procedura de acordare a suprafețelor pentru așa ceva este 

prevăzută în Hotărârea Consiliului Local nr.221/2021, în care nu spune absolut deloc 

de o trecere a solicitării prin consiliul local, acolo scrie că, așa cum fac cei care vând 
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mărțișoare sau flori de 1 Martie sau cu alte ocazii, se face o solicitare prin care vrea  

doi metri pătrați, se dă, se taxează, se plătește și la revedere. Dar vede însă că pentru 

alegerile acestea a trebuit să așteptăm trei luni de zile ca să putem discuta acuma și nu 

mai este timp de stat și adunat semnături. 

 Dl consilier local Bota Adrian arată că, în amendament scrie că în funcție de 

numărul de zile și întreabă cine va urmări toate chestiile astea, când le punem, când 

nu. 

 Dl consilier local Bulz Dionisie intervine și menționează că, există personal în 

cadrul aparatului primăriei, este Poliția Locala se poate nota undeva. 

 Dl consilier local Bota Adrian este de părere că, oare nu puteam stabili de la 

început să stăm 7 zile, așa este mult mai simplu,  ne putem pune și poate nu ne vede 

poliția, ceea ce iar nu e corect sau ne punem ne vede un pic și noi poate am stat foarte 

puțin că a venit ploaia și am plecat. 

 Dl consilier local Bulz Dionisie îi mulțumește dlui președinte de ședință că este 

foarte atent, dar n-ați observat atent fiind că solicitarea Partidului Social Democrat 

este pentru un cort de 6 metri pătrați, iar în proiectul de hotărâre scrie de un cort de     

2 m x  2 m care însemnă 4 metri pătrați, asta nu ați observat-o. 

 Dl consilier local Bota Adrian intervine și menționează că, dacă este vorba de 

cortul care e acuma în zona centrală să știți că a luat amendă. 

 Dl consilier local Bulz Dionisie arată că, nu ar trebui să existe la momentul 

actual un cort acolo, pentru că hotărârea nu este adoptată. 

 Dl consilier local Bota Adrian precizează că, și Partidul Național Liberal a luat 

amenda și ieri au primit amendă și ei pentru acel cort, noi nu discutăm de ce este 

acolo, ci ceea ce am primit aici, dar altcineva trebuie să își facă treaba acolo. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius arată că, și Uniunea Salvați Romania a 

făcut cerere pentru cort care a fost depusă în data de 2 septembrie, problema este că 

oficial și tehnic cum trebuie făcut pe baza răspunsului primăriei care îl dă după acest 

proiect de hotărâre și cum spunea și dl consilier local Bulz Dionisie, nu trebuie 

hotărâre de consiliu local pentru corturi în vederea strângerii de semnături, a întrebat 

colegii din alte municipii, nu trec prin hotărâre de consiliu acest lucru, deci acest 

proiect de hotărâre a fost o farsa putea să ne dea când am cerut. Totodată, mai 

precizează că, primim răspunsul la solicitare și când ni-l dă, să zicem că luni, Biroul 

Electoral Central a modificat data, prin 26 sau 27 septembrie trebuie să trimitem fizic 

listele cu semnături la sediul central, pentru că, până în data 30 septembrie trebuie 

inventariate și depuse la Biroul Electoral Central, deci dacă ne dă voie din                 

23 septembrie să punem cort și noi prin 26 septembrie trebuie să le trimitem ca să fie 

verificate, dacă primim răspunsul în data de 23 septembrie și noi trimitem tehnic că 

avem răspuns la centru să ne trimită un cort, cortul acela vine după data respectivă, ca 

mie nu îmi dă cort pe baza unui papagal de al meu, îmi da cort pe baza unei hârtii de 

la primărie, deci această hotărâre de consiliu nu își avea rostul, doar așa să fie, că unii 

au vrut să își pună cort. 

 Dl secretar general Calin Costoiu intervine și precizează faptul că, Consiliul 

local a adoptat asemenea hotărâri de consiliu local pentru corturi și bannere și în 2012 

și în 2019 puteți verifica pe site-ul primăriei și veți găsi hotărârile. 

 Dl consilier local Zvînca Mihai Caius arată că nu trebuie hotărâre de consiliu, 

niciunde nu le-a cerut o astfel de hotărâre, a discutat cu colegii de la municipii mai 

mari din țară. 
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 Dl secretar general este de părere că, este problema dânșilor dacă nu au adoptat 

hotărâri de consiliu în acest sens. 

 Dl consilier local Zvînca Mihai Caius precizează că, de ce să comande cort, să 

dea bani, dacă nu suntem lăsați să le punem. 

 Dl secretar general arată că, altfel cum să stabilim dacă nu prin hotărâre de 

consiliu local unde se amplasează  corturile, fiecare după capul lui, la noi tot timpul   

s-a stabilit prin hotărâre de consiliu. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius consideră că, cum să comande un cort pe 

bani, dacă nu știe dacă primește aprobare, când îi m-ai vine cortul, dacă răspunsul va 

veni oficial pe email peste câteva zile. 

 Dl consilier local Călin Costoiu arată că, ar fi trebuit inițiat mai repede un 

proiect de hotărâre, putea iniția dl consilier proiectul de hotărâre sau oricare alt 

consilier local. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius este de părere că, logic cortul nu poate sta 

mai mult de două-trei zile, pentru că noi trebuie să trimitem semnăturile în 26 sau 27. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, se va plăti pentru câte zile este 

ocupat domeniul public, nu se vor lua banii dacă cortul nu mai este acolo. 

 Dl consilier local Bota Adrian consideră că, amendamentul dlui consilier local 

Bulz Dionisie este foarte bun cu privire la numărul de zile cât va fi amplasat și în mod 

efectiv este vorba de o săptămână, nu cred că va fi mai mult. 

 Dl consilier local Bota Adrian propune completarea proiectului de hotărâre cu 

un nou articol 4, care va avea următorul cuprins : „Aprobă amplasarea unui cort cu 

dimensiunea de 2 m x 2 m de către Partidul Național Liberal în zona Pieței „La 

Stadion” până în data de 30 septembrie 2024 pentru strângerea semnăturilor de 

susținere ale candidaților Partidului Național Liberal la alegerile prezidențiale și 

parlamentare din anul 2024”. 

 Dl secretar general Călin Costoiu menționează faptul că, cvorumul necesar 

pentru aprobarea amendamentelor și a proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Amendamentul dlui consilier local Bulz Dionisie se supune la vot și se aprobă 

cu unanimitate de voturi. 

 Amendamentului dlui consilier local Bota Adrian este supus la vot și aprobat în 

unanimitate. 

 Dl secretar general precizează că, urmare a aprobării celor două amendamente 

se va modifica titlul proiectului de hotărâre, care va avea următorul cuprins : 

„Hotărâre privind amplasarea unor corturi pe raza municipiului Orăștie de către 

Partidul Social Democrat, Uniunea Salvați România, Alianța pentru Unirea 

Românilor și Partidul Național Liberal în vederea strângerii de semnături pentru 

depunerea candidaturilor la alegerile prezidențiale și parlamentare din anul 2024”, iar 

articolul 4 din proiectul de hotărâre inițial, va deveni articolul 5. 

 Dl consilier local Secui Adrian este de părere că, este o problemă de redactare a 

proiectului de hotărâre în care scrie conform cererii Uniunii Salvați România din                    

2 septembrie 2024 că au cerut din 23 septembrie timp de 23 de zile, dar și mai jos în 

proiect este cererea unde scrie clar că noi nu am cerut așa ceva, ci am cerut din data 

de 16 septembrie timp de 30 de zile și dacă nu se poate așa cum s-a spus la comisii, 

atunci trebuia să se explice, să se fi motivat în proiectul de hotărâre, din punctul 

dânsului de vedere, proiectul de hotărâre și referatul de aprobare sunt redactate greșit. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează faptul că, nu putem aproba 

retroactiv. 
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 Dl consilier local Secui Adrian Ioan înțelege că nu se poate că sunt niște 

chițibușuri juridice, dar prin cererea depusă de Uniunea Salvați România nu s-a cerut 

așa ceva, cum apare în documentele care au stat la baza proiectului de hotărâre nu 

există datele acelea, ar fi trebuit explicat scris de ce nu se poate din data de                 

16 septembrie. De asemenea, dl consilier local întreabă că, o hotărâre de consiliu de 

când intră în vigoare, după ce este votată sau când anume. I se răspunde de către         

dl secretar general care precizează că, hotărârea produce efecte juridice de la data 

comunicării acesteia. 

 Dl consilier local Secui Adrian Iulian arată că, s-a scris în proiectul de hotărâre 

ceva ce nu este adevărat, au solicitat ceva și în acte apare ceva de dânșii nu au cerut. 

 Dl secretar general Călin Costoiu menționează că, în preambulul proiectului de 

hotărâre sunt menționate cererile partidelor și nu vede nicio eroare, într-adevăr în 

raportul Direcției Arhitect-sef din eroare apare faptul că, s-a cerut din data de            

23 septembrie 2024, se va corecta și se va consemna așa cum ați cerut. 

 Dnii consilieri locali Secui Adrian Iulian și Zvîncă Mihai Caius precizează că, 

nu vor participa la vot.  

 Proiectul de hotărâre în forma modificată și completată este supus la vot și 

aprobat cu 16 voturi „pentru”, iar doi consilieri locali nu au votat. 

 Se adoptă Hotărârea nr.218/2024 privind amplasarea unor corturi pe raza 

municipiului Orăștie de către Partidul Social Democrat, Uniunea Salvați România, 

Alianța pentru Unirea Românilor și Partidul Național Liberal în vederea strângerii de 

semnături pentru depunerea candidaturilor la alegerile prezidențiale și parlamentare 

din anul 2024. 

 Drept pentru care se încheie prezentul proces-verbal. 

 

 

                Președinte de ședință,                                                      Secretar General,                                                                   

                     BOTA Adrian                                                 jr.Călin COSTOIU 

 


